
Akademický senát Pedagogické fakulty 
Univerzity Palackého v Olomouci 

                                       Žižkovo náměstí 5, 771 40 Olomouc 
           Předseda AS PdF UP: tel. 735 800 125, e-mail: michal.ruzicka@upol.cz 

Kancelář AS PdF UP: tel. 585 635 034, e-mail: lucie.loutocka@upol.cz 

  

Zápis z řádného zasedání Akademického senátu PdF UP konaného 
dne 27. 9. 2023 

  

Přítomno:  20 senátorů 

Omluven:  1 senátor 

Hosté:  doc. PhDr. Vojtech Regec, Ph.D., prof. Mgr. PaedDr. Jan Michalík, Ph.D.,  
Ing. Ondřej Kolář, Ph.D., PhDr. Jana Kvintová, Ph.D., PhDr. Jitka Petrová, Ph.D. 

Program: 

1. Zahájení 
2. Schválení programu 
3. Volba předsedy AS PdF UP 
4. Volba 1. a 2. místopředsedy AS PdF UP 
5. Informace o komisích AS PdF UP a zástupcích AS PdF UP v komisích a orgánech fakulty 
6. Informace studentské části AS PdF UP 
7. Informace vedení fakulty 
8. Informace ze zasedání AS UP 
9. Různé 

1. Zahájení 

Dr. Pavlína Baslerová v souladu s ust. Jednacího řádu AS PdF UP zahájila zasedání AS PdF UP  
v 12.30 hod. Přivítala všechny přítomné senátory a hosty. Konstatovala, že přítomno je 20 senátorů 
(AS PdF UP je tedy usnášeníschopný).  

2. Schválení programu 

Dr. Baslerová 

Zahájila hlasování o schválení programu dnešního zasedání. 

Návrh usnesení č. 1 

Usnesení bylo přijato. Přítomno 20 senátorů, pro 20, proti 0, zdrželo se 0. 
  

AS PdF UP schvaluje program dnešního zasedání ve znění zaslaném v pozvánce.   
 



3. Volba předsedy AS PdF UP 

Dr. Baslerová 

Vyzvala přítomné k podávání návrhů. 

Dr. Pastieriková 

Navrhuje doc. Langera., který za návrh děkuje a v reakci sděluje, že nominaci přijme pouze v případě, 
že nebude nominován (nebo nominaci nepřijme) doc. Růžička. 

Doc. Langer 

Navrhuje doc. Růžičku. Ten nominaci přijímá. 

Mgr. Voráč 

Navrhuje dr. Opletalovou, ta nominaci nepřijímá.  

Mgr. Šlesingrová 

Navrhuje doc. Růžičku i doc. Langera. Oba navržení zopakovali svá původní stanoviska. 

V následné diskuzi se ujasnily postoje doc. Langera a doc. Růžičky, v důsledku se předsedající ujišťuje 
a v závěru konstatuje, že jediným kandidátem na funkci předsedy je doc. Růžička. Poté otevírá rozpravu. 

Doc. Langer 

Vyzývá kandidáta, aby se vyjádřil a konkretizoval své vize a svou představu o fungování senátu. 

Doc. Růžička 

Komentuje své předchozí volební období. Akcentuje posílení komunikace se studenty. 

Další podněty v rozpravě nezazněly. Předsedající navrhla senátory dr. Dömischovou a Mgr. Kameníka 
jako skrutátory. Oba navržení svou nominaci akceptovali. 

Návrh usnesení č. 2 

Usnesení bylo přijato. Přítomno 20 senátorů, pro 18, proti 0, zdrželi se 2. 

Ve volbě předsedy AS PdF UP bude rozhodováno o jednom kandidátovi:  
doc. Mgr. Michal Růžička, Ph.D. 

Výsledek volby předsedy AS PdF UP: odevzdáno celkem 20 hlasovacích lístků, z toho 20 platných. 

Souhlas s navrženým kandidátem projevilo 14 senátorů, 6 senátorů se zdrželo (kvórum pro zvolení je 
11 kladných hlasů). 

AS PdF UP schvaluje PhDr. Ivonu Dömischovou, Ph.D., a Mgr. Jiřího Kameníka jako skrutátory  
pro všechna tajná hlasování konaná na zasedání AS PdF UP dne 27. 9. 2023. 
 



Usnesení č. 3 

 

Doc. Růžička 

Poděkoval za důvěru, vyslovil víru v dobrou práci senátu v budoucnosti. Nabízí možnost všestranné 
komunikace. 

4. Volba 1. a 2. místopředsedy AS PdF UP 

Dr. Baslerová 

Vyzvala přítomné k předkládání návrhů na prvního místopředsedu AS PdF UP z řad akademických 
pracovníků.  

Dr. Dömischová 

Navrhuje doc. Langera, ten ovšem svou nominaci nepřijímá.  

Doc. Růžička 

Navrhuje dr. Opletalovou. Ta svou nominaci přijímá.  

Další návrhy nebyly předneseny. Následně byla zahájena rozprava.  

Doc. Langer 

Táže se, co chce ve své činnosti na postu místopředsedkyně AS PdF UP dr. Opletalová dále rozvíjet. 

Dr. Opletalová 

Rekapituluje svou dosavadní činnost, jako velmi odpovědný úkol vnímá mj. studijní problematiku 
(zejména aktuálně připravovanou normu zabývající se kvalifikačními pracemi). 

Mgr. Šlesingrová 

Podpořila kandidaturu dr. Opletalové. 

Ve volbě 1. místopředsedy AS PdF UP bude rozhodováno o jednom kandidátovi: 
Ing. Alena Opletalová, Ph.D. 

Výsledek volby 1. místopředsedy AS PdF UP: odevzdáno celkem 20 hlasovacích lístků, z toho  
20 platných. Souhlas s navrženou kandidátkou projevilo 17 senátorů (kvórum pro zvolení je  
11 kladných hlasů). 

Usnesení č. 4 

 

Zasedání AS PdF UP dočasně opustila senátorka dr. Pastieriková. AS PdF UP je nadále usnášení-
schopen. 

Předsedou AS PdF UP pro funkční období 2023–2026 byl v prvním kole tajné volby zvolen  
doc. Mgr. Michal Růžička, Ph.D. 
  

První místopředsedkyní AS PdF UP pro funkční období 2023–2026 byla v prvním kole tajné volby 
zvolena Ing. Alena Opletalová, Ph.D. 



Dr. Baslerová 

Vyzvala přítomné k předkládání návrhů na druhého místopředsedu AS PdF UP z řad studentů.  

Dr. Dömischová 

Navrhuje Mgr. Elišku Šlesingrovou, ta svou nominaci přijímá. 

Prof. Kopecký 

Navrhuje Mgr. Dominika Voráče. Ten svou nominaci rovněž přijímá. 

Oba navržení kandidáti se postupně vyjádřili a specifikovali svou představu o budoucí práci studentské 
kurie, resp. o možnostech práce 2. místopředsedy AS PdF UP z řad studentů. Následně byla zahájena 
rozprava. 

Doc. Růžička 

Dotaz k oběma kandidátům na možnou délku jejich mandátu – tedy na termín obhajoby disertační práce. 

Oba kandidáti se shodně vyjádřili, že jsou ve fázi studia, kdy mají složenu státní doktorskou zkoušku  
a čeká je dokončení a obhajoba disertační práce. Oba nepředpokládají dokončení mandátu, jsou 
připraveni zaučit své následovníky. 

Mgr. Kameník 

Opět dotaz k oběma kandidátům: oba dva konali mandát senátora již v minulém období. Proto prosí  
o shrnutí práce v minulosti, co se nepodařilo, z čeho se mohou poučit. 

Mgr. Voráč 

Mandát senátora nastoupil jako náhradník, připouští, že možná se nepodařilo navázat dokonalý kontakt 
s kurií. 

Mgr. Šlesingrová 

Je ráda, že má zkušenost z předchozího období, je jisté, že k úspěchům i neúspěchům došlo. Výrazně se 
podařilo zlepšit komunikaci s vedením, s akademiky. 

Mgr. Voráč 

Vyslovuje dotaz ke způsobu hlasování (v návaznosti na poučení na rozdaných hlasovacích lístcích).  
V diskuzi vystoupili předsedající dr. Baslerová, prof. Michalík, doc. Langer. Dr. Baslerová závěrem 
shrnula postup, který má být uplatněn. 

Ve volbě 2. místopředsedy AS PdF UP bude rozhodováno o dvou kandidátech: 
Mgr. Eliška Šlesingrová, Mgr. Dominik Voráč. 

Výsledek 1. kola volby druhého místopředsedy AS PdF UP: odevzdáno bylo celkem 19 hlasovacích 
lístků, z toho 16 platných, 3 hlasovací lístky byly neplatné. Jeden z kandidátů získal 10 kladných hlasů, 
druhý pak získal 6 kladných hlasů. Vzhledem k tomu, že na některých lístcích bylo více kroužků, nebyl 
druhý místopředseda AS PdF zvolen. 



V následující diskuzi byl řešen způsob hlasování. Skrutátoři uvedli, že neplatné hlasovací lístky 
vznikly pravděpodobně tím, že hlasujícím nebyly zcela zřejmé podmínky. 
  
Doc. Langer 

Navrhuje prohlásit hlasování za zmatečné. 
  
Na zasedání AS PdF UP se vrátila senátorka dr. Pastieriková. 
  
Dr. Baslerová 

Konstatuje, že první kolo voleb druhého místopředsedy AS PdF UP bude pro zmatečnost opakováno, 
hlasovací lístky budou vytisknuty ve verzi, aby bylo vyloučena chybovost. 
  
Výsledek opakovaného 1. kola volby druhého místopředsedy AS PdF UP: odevzdáno bylo celkem  
20 hlasovacích lístků, z toho 18 platných, 2 hlasovací lístky byly neplatné. 

Kandidát Mgr. Dominik Voráč získal 11 kladných hlasů (kvórum pro zvolení je 11 kladných hlasů), 
kandidátka Mgr. Eliška Šlesingrová získala 7 kladných hlasů. 

Usnesení č. 5 

 

Mgr. Voráč 
Děkuje za důvěru, děkuje Mgr. Šlesingové za dosavadní spolupráci. 
  
Mgr. Šlesingrová 
Gratuluje protikandidátovi, je ráda, že v jeho osobě je garantována provazba na AS UP.  

5. Informace o komisích AS PdF UP a zástupcích AS PdF UP v komisích a orgánech 
    fakulty 

Vedení jednání přebírá nově zvolený předseda AS UP doc. Růžička. 

Vyzývá přítomné senátory, aby se vzájemně krátce představili, k čemuž následně došlo. 

Doc. Růžička 

Informuje o změně v obsazení Kanceláře AS PdF UP. Agendu přebírá Mgr. Lucie Loutocká. V této 
souvislosti vyslovuje poděkování paní L. Šrammové a Mgr. Petříkové. 

Pokud jde o bod programu č. 5, ten je zařazen pro informaci zejm. nových senátorů. Aktuálně má senát 
ustaveny dvě komise, a to legislativní a ekonomickou, předsedové jsou prof. Vitásková a prof. Kopecký. 
Senátoři by se měli seznámit se složením komisí a s jejich činností, předsedové zváží možný další 
postup. Tematika bude zařazena na program příštího zasedání. 

Tento bod programu byl uzavřen bez přijetí usnesení. 

  

Druhým místopředsedou AS PdF UP pro funkční období 2023–2026 byl v prvním kole tajné volby 
zvolen Mgr. Dominik Voráč. 



6. Informace studentské části AS PdF UP 

Mgr. Šlesingrová 

Jménem studentských senátorů chce poděkovat voličům za důvěru. Studentská kurie se sejde v novém 
složení, na příštím zasedání budou informovat. 

Tento bod programu byl uzavřen bez přijetí usnesení. 

7. Informace vedení fakulty 

Doc. Regec 

Vyslovil blahopřání senátorům a nově zvoleným funkcionářům, vyjádřil poděkování Mgr. Šlesingrové 
za spolupráci v předchozím volebním období. 

Následně komentoval připravenou prezentaci a rekapituloval zásadní informace: 

Byla jmenována nová proděkanka pro akreditace, praxe a další vzdělávání PhDr. Jitka Petrová, Ph.D. 

Nové projekty: 

- OP JAK – připravuje se výzva k pregraduální přípravě učitelů, měl by vzniknout Kompetenční 
rámec absolventa učitelství. Předpokládá se celorepubliková spolupráce učitelských fakult. 

- Rekonstrukce – velké zásahy do provozu fakulty, předpokládá se i revitalizace učeben. Projekt 
je ve fázi příprav. 

Rozpočet – aktuálně se řeší novela vnitřního mzdového předpisu – jedná se o normu UP, jde o navýšení 
tarifů akademickým pracovníkům. 

Na UP Reflexi byl zveřejněn dopis pracovníka jiné fakulty UP, který se vyjadřoval k rozpočtu PdF UP. 
Děkan nepovažoval za vhodné reagovat na tomto veřejném fóru, následně však reagoval pro vedení UP 
a dotčené děkany fakult. Nyní tedy tuto svou reakci stručně zprostředkuje senátorům. Závěrem 
konstatuje, že rozpočet je aktuálně velmi problematický, jsme na tom za poslední roky nejhůře –  
z hlediska výše poskytnutých prostředků. 

Závěrem odpovídá dotaz Mgr. Šlesingrové z posledního zasedání k nově fakultní normě: zahraniční stáž 
sice patří do zisku „áčkových“ kreditů u doktorandů, avšak je možné ji absolvovat až po přihlášení  
ke státní doktorské zkoušce. Doplňuje prof. Vitásková – záleží na formulacích akreditace, resp. na 
stanovisku oborové rady. 

V doplnění se tajemník vyjadřuje k dalšímu podnětu z posledního zasedání AS PdF UP: 

Pokud jde o parkoviště u PřF, u nájezdu dojde ke stavebním úpravám. Jsme dále v jednání s PřF  
o umístění kamery na jejich budovu, je zde ovšem problém se Státním zastupitelstvím. Zlepšení 
osvětlení teprve budeme řešit. 

Mgr. Šlesingrová 

Děkuje za zprávu o evaluaci – budou informovat studenty. 

Tento bod programu byl uzavřen bez přijetí usnesení.  



8 Informace ze zasedání AS UP 

Doc. Langer 

Zasedání AS UP bylo zorganizováno jako volební zasedání, kde byli zvoleni předseda a místopřed-
sedové. 

Předsedkyní AS UP je doc. Smolová (PřF), místopředsedové jsou doc. Langer (PdF) a J. Křižanová 
(FTK). 

Další zasedání AS UP se budou konat 1. 11. 2023 a 6. 12. 2023. 

Tento bod programu byl uzavřen bez přijetí usnesení. 

9 Různé  

Doc. Růžička 

Navrhuje pro příští zasedání AS PdF UP termín 8. 11. 2023.  

Navozuje dále otázku, že další zasedání AS PdF UP budou streamované. Normy nám to neukládají, je 
otázkou, zda při vykazovaném průměrném počtu sledujících je tato aktivita potřebná (ve značném počtu 
byli připojeni senátoři a členové vedení). Na příštím zasedání se o tématu můžeme dohodnout. 

K tématu se postupně vyjádřili prof. Vitásková, Mgr. Šlesingrová, doc. Langer, dr. Dömischová,  
dr. Pastieriková, doc. Regec, Mgr. Voráč, Mgr. Flekač, dr. Duda, prof. Kopecký. Byla vyslovena jak 
podpora, tak i nepodpora streamování, byla zmíněna problematika zajištění techniky a související 
efektivity, GDPR, možnost řešení této otázky ad hoc, diskutována byla transparentnost jednání senátu. 

Mgr. Šlesingrová 

Bude příští zasedání streamované? 

V odpovědi doc. Růžička a Mgr. Voráč sdělili, že zkusíme orientační hlasování. Vše bude záležet na 
bodech programu. 

 

Zasedání AS PdF UP bylo ukončeno v 15.40 hod.  

 
 
 
V Olomouci dne 2. 10. 2023 

  
Zapsala: Mgr. Emilie Petříková 
  
Zápis schválil: doc. Mgr. M. Růžička, Ph.D., v. r. 
  



Přijatá usnesení ze zasedání AS PdF UP dne 27. 9. 2023 

1) AS PdF UP schvaluje program dnešního zasedání v předloženém znění. 
 

2) AS PdF UP schvaluje PhDr. Ivonu Dömischovou, Ph.D., a Mgr. Jiřího Kameníka jako skrutátory 
pro všechna tajná hlasování konaná na zasedání AS PdF UP dne 27. 9. 2023. 

 
3) Předsedou AS PdF UP pro funkční období 2023–2026 byl v prvním kole tajné volby zvolen  

doc. Mgr. Michal Růžička, Ph.D. 
 

4) První místopředsedkyní AS PdF UP pro funkční období 2023–2026 byla v prvním kole tajné volby 
zvolena Ing. Alena Opletalová, Ph.D. 

 
5) Druhým místopředsedou AS PdF UP pro funkční období 2023–2026 byl v prvním kole tajné volby 

zvolen Mgr. Dominik Voráč. 
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